
Finansudvalget

Til: Børne- og undervisningsministeren

Dato: 27. februar 2020

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

Aktstk. 99
Aktstykke om udmøntning af reserve til minimumsnormeringer i 2020

Spørgsmål 25

Nogle kommuner har en meget stor andel af daginstitutioner som er godkendte som pri-

vate leverandører. Børnene i disse institutioner tæller i beregningsgrundlaget for kommu-

nens tildeling af midler efter aktstykket. Eksempler på kommuner med en høj andel af pri-

vate er Samsø, Hedensted, Aabenraa, Svendborg, Fåborg-Midtfyn, Assens, Jammer-

bugt. Kommuner med høj andel af private leverandører vil derfor modtage et forholds-

mæssigt højt beløb pr. barn i de kommunale daginstitutioner. Eksempelvis har Samsø to

institutioner i alt, en kommunal og en privat institution. Der næsten lige mange børn i de

to institutioner, dog med lidt flere i den private institution. Dermed får børnene i den kom-

munale institution tildelt midler svarende til ’dobbelt takst’ i forhold til børn i kommuner

med kun kommunale institutioner, og selvsagt i forhold til børnene i de private, der intet

får. Mener regeringen, at det er rimeligt, og hvorfor ønsker regeringen og aftalepartierne

at indføre denne form for forskelsbehandling?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Troels Lund Poulsen (V).

Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Troels.Poulsen@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne

Jeppe Bruus
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